
TOIMINTAKERTOMUS PIIRI 107–B KAUSI 2019-2020  

 

Kansainvälisen Lions-järjestön 102. vuosikokous pidettiin Milanossa, Italiassa  5.7.-
9.7.2019. Kokouksessa kansainväliseksi presidentiksi valittiin Jung-Yul Choi Etelä-
Koreasta, 1. varapresidentiksi Judge Haynes H. Townsend Yhdysvalloista (tilalle nimitettiin 
myöhemmin Douglas X. Alexander), 2. varapresidentiksi Brian E. Sheehan Yhdysvalloista 
ja 3. varapresidentiksi Patti Hill Kanadasta.  

Varsinainen tulevien piirikuvernöörien kv. koulutus järjestettiin helmikuussa 11.-15.2.2019 
Chicagossa. Milanon vuosikokouksen yhteydessä tulevat kuvernöörit osallistuivat 
viimeiseen yhden päivän koulutusjaksoonsa 5.7.2019. Suomalaisten valmennuksesta 
vastasi PCC Jari Rytkönen.  

TUNNUSLAUSE JA TEEMAT  

Järjestön tunnuslause: We Serve - Me palvelemme - Vi hjälper 
Kansainvälinen presidentin teema: We Serve – Me palvelemme – Vi hjälper 
Suomen Lions-liitto: Monta tapaa tehdä hyvää – Många sätt att göra gott 
Piiri 107-B teema: Lions – monta tapa tehdä hyvää yhdessä / Lions – många sätt att göra 
gott tillsammans  

LIONS-LIITTO  

Puheenjohtaja: Aarne Kivioja, varapuheenjohtaja: Matti Reijonen 
Hallitus: puheenjohtaja CC Aarne Kivioja, IPCC Pirkko Vihavainen, VCC Matti Reijonen, 
DG Hannu Hertti, DG Hannu Anttonen, IPDG Jari Hautala, 1VDG Arto Harju-Autti, 
sihteerinä GS Maarit Kuikka.  

B-piiristä Suomen Lions -liiton tehtävissä kaudella 2019-2020 olivat: 

Ilkka Siissalo, LC Espoo/City ja Erkki Laine, LC Espoo/Kivenlahti, Sri Lankan Lions-ystävät 
Sanna Siissalo, LC Espoo/City, Baltic Sea Lions ja Baltic Sea Lions -verkosto 
1. VDG Mika Pirttivaara, LC Tapiola ja PDG Tiitus Tuohikorpi, LC Helsinki/Cosmopolitan, 
Puhtaat vedet 2018-2020  
Susanna Jokiperä, LC Espoo/City, Juhlavuoden 2020 suunnittelutyöryhmä 
Kristiina Jäntti, LC Espoo/Aurorat, Lions-liiton sääntötyöryhmä 
Kari Eväsoja, LC Helsinki/Timantit, LeoD  

Suomen Lions-Liitto ry:n vuosikokous 
SLL:n 67. vuosikokous pidettiin Seinäjoella (vain avainhenkilöt paikalla) ja 
webinaarikokouksena13.6.2020. 
SLL:n valinnat kaudelle 2020-2021 
Liiton puheenjohtajaksi valittiin Matti Reijonen, LC Vampula ja varapuheenjohtajaksi 
Sanna Mustonen, LC Kirkkonummi-Kyrkslätt/Nice. Tilintarkastajaksi valittiin KHT Hannele 
Stenmark, Tilintarkastusyhteisö BDO Oy ja varatilintarkastajaksi valittiin KHT JHT Tiina 
Lind. Toiminnantarkastajaksi valittiin PDG Tapani Matintalo, LC Sastamala/Vammala ja 
varatoiminnantarkastajaksi PDG Tommi Virtanen, LC Kisko.  



KUVERNÖÖRINEUVOSTO (KVN) 2019-2020  

Kuvernöörineuvoston kokoonpano: Puheenjohtaja Aarne Kivioja, LC Helsinki/Pakinkylä, 
IPCC Pirkko Vihavainen, LC Juva/Luonteri, varapuheenjohtaja Matti Reijonen, LC 
Vampula sekä piirikuvernöörijäsenet: 
A-piiri Heikki Mäki, LC Paattinen, B-piiri Kristiina Jäntti, LC Espoo/Aurorat, C-piiri Hannu 
Hertti, LC Padasjoki, D-piiri Maire Vierikko, LC Mikkeli/Naisvuori, E-piiri Sirkka-Liisa 
Voutilainen, LC Valkeakoski/Rapola, F-piiri Thorolf  Westerlund, LC Närpes, G-piiri Heikki 
Näsi, LC Kivijärvi, H-piiri Ilkka Kosonen, LC Parikkala, I- piiri Hannu Anttonen, LC 
Oulu/Pateniemi, K-piiri Erkki Lappi, LC Virtasalmi, L-piiri Raimo Torvela, LC Kemi, M-piiri 
Aarno Niemi, LC Rauma/Reimari, N-piiri Jenni Luomala, LC Helsinki/Finlandia ja O-piiri 
Tor-Erik Backström, LC Nedervetil.  

Kuvernöörineuvoston järjestäytymiskokous pidettiin Kalajoella 9.6.2019. KVN kokoontui 
Vantaalla 23.-24.8.2019, Turussa 29.-30.11.2019. ja Oulussa 28.-29.2.2020. Lisäksi 
pidettiin GoToMeeting-nettikokouksia sekä virallisemmin että vähemmän muodollisesti.  

Kuvernöörineuvoston seurantavastuu koulutustyöryhmän osalta oli B-piiristä Kristiina 
Jäntillä.  

Liittotasolla kauden merkittävimmäksi asiaksi muodostui maaliskuussa alkanut 
koronapandemia, mikä muutti koko loppukevään toiminnan. Lions-toiminnassa tehtiin 
kevään aikana valtava digiloikka. Kevään fyysiset tapahtumat peruuntuivat tai siirtyivät. 
Kokoustaminen toteutui verkkoyhteyksien välityksellä. Kaikki vuosikokoukset siirtyivät 
verkkoon ja koulutukset toteutettiin myös videokoulutuksina. Kauden aikana aloitettiin 
Suomen Lions-toiminnan 70 -vuotisjuhlavuoteen ja Suomen Lions-liiton 60-
vuotisjuhlavuoteen valmistelut. Yhtenä tärkeänä tehtävänä oli Lions-talon myynti Kalajoen 
vuosikokouspäätöksen mukaisesti. Talon myynti ei kuitenkaan toteutunut vielä kauden 
aikana, vaikka sen eteen tehtiin paljon valmisteluja. Liiton toimiston tehtävien uusi työnjako 
otettiin käyttöön, mikä vaati liitossa, piireissä ja klubeissa opettelua. Tarvikemyynti 
hoidetaan kaudesta 2019-20 alkaen   B- ja N-piirien vapaaehtoisten toimesta. Suomessa 
otettiin aktiviteettien raportoinnissa käyttöön MyLion-järjestelmä heti kauden alusta.  

LIONS-PIIRI 107-B  

Kausi 2019-2020 oli 107-B piirin 63. toimintavuosi itsenäisenä piirinä. Suomen Lions- 
historian juuret versovat juuri meidän piiristämme: Suomen vanhin klubi LC Helsinki- 
Helsingfors toimii edelleen ja täytti 70 vuotta 14.8.2020.  

TOIMINTASUUNNITELMAN TOTEUTUMINEN  

Kauden tavoitteena oli lisätä yhteistyötä ja jatkuvuutta sekä korostaa palvelun merkitystä – 
onhan se toimintamme ydin. Kauden aikana pidettiin klubitreffejä tuttuun tapaan, 
toteutettiin klubien yhteisiä aktiviteetteja ja yhä enenevässä määrin myös projekteja N- 
piirin kanssa. Leot olivat aktiivisesti mukana klubien ja piirin toiminnassa. Auta lasta, auta 
perhettä -aktiviteeteissa eri toimijat olivat yhteistyökumppaneinamme tekemässä hyvää 
yhdessä. Yhteistoiminnan parantamiseksi toteutettiin lohkopuheenjohtajakierto ja haluttiin 
tätä kautta sitouttaa jokainen klubi vuorollaan kehittämis- ja johtamistyöhön.  



Viestintää ja markkinointia haluttiin lisätä, mutta viestintätiimin resurssit eivät antaneet 
siihen mahdollisuutta. Jellona-info toimi Facebook-sivujen kanssa tärkeimpänä 
viestintäkanavana. Piirikuvernöörin kirjeet starttasivat ennakkoon ilmoitettuina viikkoina. 
Käännökset ruotsiksi saatiin liikkeelle lähes tavoitteiden mukaisesti. SOME-osaamista 
lisättiin ja uusia Facebook-sivuja perustettiin.  

Valmennukset toteutuivat suunnitelman mukaisesti ja kutsut lähetettiin niin klubijakeluna 
kuin DG-kirjeissä ja tiedot löytyivät myös Jellona-infon valmennuskalenterista. GAT-
järjestelmän tutuksi tuominen ja virkailijanimeämiset (GLT, GMT, GST) etenivät klubeissa, 
mutta 100% kirjaukseen ei vielä päästy. GAT-näkökulmaa kaikkeen tekemiseen tuotiin 
vahvasti esiin jokaisessa tilanteessa.  

KAMPANJAT JA HANKKEET 

Kolmevuotiset kampanjat ”Kampanja 100” ja ”Haku päällä” jatkuivat. 200 miljoonan 
ihmisen palvelutavoite toteutui maailmanlaajuisesti. Siirryttäessä raportoinneissa uuteen 
MyLion-järjestelmään klubien raportointi vaihteli suuresti: Kaudelle kirjattiin 463 
aktiviteettia. LCIF:n kampanjan 300 miljoonan dollarin rahallisesta tavoitteesta oltiin 
kauden päättyessä jäljessä niin valtakunnallisesti kuin piiritasolla. Piirimme oli kuitenkin 
paras jäsenkohtaisessa keräysmäärässä.  

Piirin tavoite yhdestä uudesta klubista toteutui, kun 10.12.2019 perustettiin LC 
Helsinki/Stamina. Valitettavasti kaksi klubia menetettiin kauden aikana. Emme päässeet 
tavoitteen mukaisesti plussalle nettojäsenmäärässä vaan olimme kauden päättyessä 
piireistä pienin.  

New Voices – Uusia ääniä kampanja jatkui toista vuotta painottaen uusien jäsenten 
hankinnan tärkeyttä ja erityisesti tasapuolista sukupuolijakaumaa niin jäsenistössä kuin 
järjestömme johtajistossa. B-piirissä kauden päättyessä naisten osuus jäsenistä oli 22,7%.  

Leijonat puhtaan veden puolesta -hanke (2018-2020) päättyi kauden lopussa. Hanke 
kartoitti piireiltä palautekyselyllä, mitä muutoksia piirien toiminnassa on tapahtunut 
hankkeen aikana. Yksi tärkeä tapa B-piirissä on ollut ympäristö- ja luontotietouden 
lisääminen eri tavoin klubien jäsenten keskuudessa. Piirissä on järjestetty tällä teemalla 
piirifoorumi ja aktiviteettipaja. Näissä on kuultu ulkopuolisia yhteistyökumppaneita esim. 
Espoon kaupungin ympäristöasiantuntijoita ja Satakolkyt -hankkeen edustajia. 
Aktiviteettipajassa myös ideoitiin, millaisia klubiaktiviteetteja voisimme jatkossa toteuttaa. 
Ympäristö- ja luontoteema on ollut esillä piirikuvernöörin useammassa 
kuukausitiedotteessa, yksi niistä painottui lähes kokonaan tähän teemaan. 
Ympäristökasvatuksen kautta jokaisella klubilaisella on myös mahdollisuus yksilönä tehdä 
ympäristön kannalta kestäviä ratkaisuja.  
 
Ympäristötuotteena on ideoitu tupakantumppien keräämiseen tarkoitettu kotelo. 
Prototyyppi on jo olemassa. Seuraavana vaiheena on kotelon laajempi tuotanto ja 
markkinointi. Yksi klubi on osallistunut Leijonien ympäristöpalkinnon rahoittamiseen. 
 
Ympäristöteema on avannut yhteistyömahdollisuuksia myös muiden järjestöjen kanssa 
esim. rotarit, partiolaiset. Koulut ovat mahdollinen yhteistyökumppani esim. siten, että 
klubilaisia osallistuu luokkien ympäristöretkille valvovina aikuisina. 
 



Hanke on selkeästi lisännyt ympäristöasioiden painoarvoa palveluaktiviteettien joukossa. 
Ympäristöpalvelutoiminta on piirissä nyt selkeästi yksi alue, jota kehitetään ja viedään 
koko ajan eteenpäin. Tämän alueen ja aktiviteettien kautta voidaan jatkossa esim. 
perustaa uusia klubeja. Lions-toimintaa voidaan myös tehdä tunnetuksi tätä kautta. 
 

PIIRIN TAPAHTUMAT JA VALMENNUKSET 
(Kickoff kausi 2019-20 21.5.2019, Villa Hvittorp, Kirkkonummi) Kauden avajaiset 
26.8.2019 

26.8.2019 KV-presidentti Jung-Yul Choi puolisoineen osallistui Iiris-keskuksessa pidettyyn 
tilaisuuteen, missä esiteltiin näkövammaisten keskuksen toimintaa ja kesällä B-piirissä 
toteutettua kv. diabetesleiriä. Illalla pidettiin yhteiset kauden avajaiset N-piirin kanssa 
Pohjois-Haagan yhteiskoululla. Osallistujia oli myös C- ja E-piireistä. Jung-Yul Choi puhui 
tilaisuudessa oman kautensa teemoista (erityisesti teemaklubeista) ja palkitsi piirien 
leijonia. Tilaisuuden muita teemoja olivat  kv. diabeetikkonuorten leirin, Leijonat puhtaan 
veden puolesta hankkeen tulosten esittely sekä Euroopan Leo4Green toiminta.  

Hietaniemen kunniakäynti ja Melvin Jones -juhlalounas 11.1.2020  

Kunniakäyntiä Hietaniemen hautausmaan sankarihaudoille on järjestetty vuodesta 1968 
lähtien. 1974 piiriuudistuksen jälkeen N- ja B-piirit ovat organisoineet tapahtuman 
vuorovuosin. Järjestelyvastuussa kaudella 2019-20 oli B-piiri. Toimikuntaa veti PDG 
Seppo Haario, LC Helsinki/Timantit.  

Kunniakäyntiä johti eversti lion Jorma Kosunen. Puheen piti rovasti Simo Repo, LC 
Espoo/Olari. Suomen lippua kantoi Jukka Uusitalo, LC Kirkkonummi-Kyrkslätt, airueina 
toimivat Marja Pirttivaara/ LC Espoo/Laakson liljat ja Aki Saariaho, LC Tapiola. B-piirin 
lippua kantoi 2.VDG Mika Pirttivaara, LC Tapiola, ja N-piirin lippua 2.VDG Markku Helle, 
LC Sipoo/Meri-Sibbo. Kunniavartiossa Sankariristillä olivat Heikki Hartikainen, LC Helsinki 
Stamina ja Kristine Savolainen, LC Helsinki/Stamina. Kunniavartiossa Marsalkka 
Mannerheimin haudalla olivat majuri Markku Liikka ja kapteeni Arto Penttinen, LC 
Sjundeå-Siuntio. Sankarihaudoilla seppeleen Sankariristille laskivat B-piirin DG Kristiina 
Jäntti, LC Espoo/Aurorat ja 1. VDG Susanna Jokiperä, LC Espoo/City ja Suomen 
Marsalkka Mannerheimin haudalle N-piirin DG Jenni Luomala, LC Helsinki/Finlandia ja 
1VDG. Markku Vesikallio, LC Helsinki/Pakankylä.  

Melvin Jones -juhlalounas järjestettiin ravintola Mestaritallissa. Tilaisuuteen osallistui 49 
henkilöä. Juhlapuhujana oli Helsingin yliopiston didaktiikan professori Arto Kallioniemi. 
Tilaisuuden musiikista vastasivat oopperalaulajat Joonas Eloranta ja Marko Nykänen. 
Puheenvuoron piti myös  puheenjohtaja Aarne Kivioja. 

Piirin vuosikokous 19.5.2020 

Piirin vuosikokouksen aikaa jouduttiin siirtämään koronapandemian vuoksi. Samoin 
vuosikokouksen yhteydessä normaalisti pidettävät sekä päivä- että iltajuhla jouduttiin 
peruuttamaan. PiHa4 -kokouksessa vuosikokousta varten nimettiin kolmijäseninen 
vaalitoimikunta, jossa olivat PDG Hannu Saarnilehto, RC Heikki Hartikainen ja lion Olli 
Pihjala. Yhdistyslakiin oli keväällä tehty tilapäinen muutos, jonka mukaan vuosikokous 
voitiin pitää etäkokouksena. Alun perin 18.4.2020 pidettäväksi suunniteltu vuosikokous 



toteutettiin tiistaina 19.5.2020 videokokouksena etäyhteyksien välityksellä. Kokoukseen 
osallistui 66 leijonaa, joista 63 oli virallista edustajaa.  

Vuosikokouksessa vahvistettiin kauden 2018-2019 tilinpäätös. Kauden 2018-2019 
piirikuvernööritiimille ja piirihallitukselle myönnettiin vastuuvapaus.  

Päätettiin piirikokouksen osallistumis- ja tukimaksun pitämisestä ennallaan 4 eurossa 
kaudella 2020-21. Nuorisovaihtoleirin osallistumismaksu päätettiin pitää ennallaan 
150€/leiriläinen. Nuorisovaihtoleirin vuosittainen tukimaksu päätettiin pitää ennallaan 
70€/klubi + 3,50€/jäsen.  

Vaalitoimikunnan jäsen PDG Hannu Saarnilehto kertoi kokouksessa etukäteen 4.5.-
10.5.2020 suoritetun äänestyksen tulokset. Äänioikeutettuja oli 75 ja annettuja ääniä oli 
64. Hylättyjä ääniä oli 4. Kauden 2020-2021 piirikuvernöörielektiksi (DGe) valittiin Susanna 
Jokiperä, LC Espoo/City, 1. varapiirikuvernööriksi (1.VDG) Mika Pirttivaara, LC Tapiola ja 
2. varapiirikuvernööriksi (2.VDG) Aki Naukkarinen, LC Espoo/City. 

Toiminnantarkastajiksi kaudelle 2020-2021 valittiin Antti Tuomi, LC Espoo/Kivenlahti ja 
Bengt Sohlberg, LC Sjundeå-Siuntio sekä heidän varamiehikseen Juha Savisaari, LC 
Kirkkonummi-Kyrkslätt ja Marja-Liisa Jouhtimäki, LC Espoo/Aurorat.  

DGe Susanna Jokiperä esitteli toimintasuunnitelman kaudelle 2020-2021(2022) ja CT Olli 
Pihjala esitteli piirin talousarvion kaudelle 2020-2021. Seuraavan vuosikokouksen 
ajankohdaksi sovittiin lauantai 17.4.2021 ja paikaksi Helsinki.  

Sovittiin, että kauden 2019-2020 palkitsemiset hoidetaan myöhemmin syksyn yhteisissä 
tilaisuuksissa. 

Loppukevään yhteistapahtumat 

Lähimmäisen päivä 9.5.2020 Korkeasaaren eläintarhaan jouduttiin koronapandemian 
vuoksi peruuttamaan. 

Diabetes-kävely 17.5.2020 jouduttiin koronapandemian vuoksi peruuttamaan ja siirtämään 
syksylle 2020. 

Maailma kylässä 23.-24.5.2020 tapahtumaan osallistuminen yhdessä  N-piirin kanssa 
jouduttiin koronapandemian vuoksi peruuttamaan.  

Piirifoorumit  

Piirifoorumeita ei kaudella järjestetty. Aktiviteettipajat korvasivat piirifoorumien tarvetta. 
Toisaalta kevätkaudella koronapandemia hankaloitti tilaisuuksien järjestämistä. 

Yleisvalmennukset  

Leo- ja nuorisovaihtoinfo  12.9.2019, 12 osallistujaa 
Lions-info 1  24.9.2019, 9 osallistujaa 
Lions-info 2 30.1.2020, 20 osallistujaa 
Virtuaalivalmennus 26.3.2020, 28 osallistujaa 



Aktiviteettipaja 1 26.9.2019, 8 osallistujaa 
Aktiviteettipaja 2 30.10.2019, 16 osallistujaa 
Aktiviteettipaja 3 28.11.2019, 14 osallistujaa 
Aktiviteettipaja 4 26.2.2020, 19 osallistujaa 

Virkailijavalmennukset  

Presidentti 4 29.8.2019, 17 osallistujaa 
Presidentti 1 27.2.2020, 16 osallistujaa 
Presidentti 2 + lohkopuheenjohtajat 18.4.2020, 23 osallistujaa 
Presidentti 3 + lohkopuheenjohtajat 16.5.2020, 26 osallistujaa 
Sihteerit  27.8.2019, 28 osallistujaa 
Sihteerit 18.4.2020, 17 osallistujaa 
Raportointivalmennus 1.4.2020, 17 osallistujaa 
Rahastonhoitajat, 18.4.2020,10 osallistujaa 
Piirihallitustyöskentelyvalmennus, 12 osallistujaa  
Opaslion 4.2.2020, 4 osallistujaa  

Osallistujia oli yhteensä yleis- ja virkailijavalmennuksissa 296. 

14.3.2020 Klubihyvinvointipäivää ei pystytty toteuttamaan koronapandemian vuoksi. 
Tilaisuus jouduttiin peruuttamaan vain kaksi päivää aikaisemmin ja siitä aiheutui piirille 
kustannuksia. 

PDG-tapaamiset  

Syksyn PDG-tapaaminen järjestettiin Sylva Ry:n tiloissa 1.10.2019. Mukana oli 11 
osallistujaa. Tapaamisessa keskusteltiin mahdollisuudesta tukea syöpään sairastuvia 
lapsia, nuoria ja nuoria aikuisia perheineen. Uudessa lastensairaalassa peruuntuneen 
kevään PDG-tapaamisen sijaan pidettiin nettikokous 26.5.2020 8 osallistujan voimin. Dge 
Susanna Jokiperä esitteli toimintasuunnitelmaansa.  

Kickoff kausi 2020-21 , Kaivopuisto, 12 osallistujaa  

PIIRIHALLITUS  

Hallitukseen kuuluivat puhe- ja äänioikeuden omaavat DG, IPDG, 1.VDG, 2.VDG, 
piirisihteeri, rahastonhoitaja, alueiden puheenjohtajat, lohkojen puheenjohtajat sekä 
piirikuvernöörin asiantuntijajäseninä nimittämät toimikuntapuheenjohtajat, joilla oli 
kokouksissa äänioikeus. Kokouksiin osallistuneilla piirin entisillä piirikuvernööreillä on 
sääntöjen mukaisesti puheoikeus, mutta ei äänioikeutta.  

PIIRIHALLITUKSEN JÄSENET  

Dg-tiimi: piirikuvernööri Kristiina Jäntti, 1. VDG Susanna Jokiperä, 2. VDG Mika 
Pirttivaara, IPDG Sanna Mustonen 
 
GAT-tiimi 

1. GMT (jäsenjohtaja) –  Hannu Saarnilehto 

2. GLT (koulutusjohtaja) – Sanna Mustonen 



3. GST (palvelujohtaja) – Kaija Luomanperä 

4. LCIF-koordinaattori – Kimmo Markkanen 

Viestintätiimi 
1. Tiedottaja – Miisu Koskela (erosi tehtävästä kauden aikana) 

2. Piirin tietotekniikkajohtaja – Aki Naukkarinen 

3. Ruotsinkielinen tiedotus – Kaj-Erik Selenius 

Kansainväliset projektit 

1. LCIF (kansainvälinen säätiö) – Kimmo Markkanen 

2. Rauhanjuliste - Minna Sneck 

3. Lions Quest – Kristiina Jäntti 

4. Nuorisovaihto – Teemu Laitinen 

5. Leot – Sakari Heinonen sekä Joel Stockmakare 

6. NSR (Nordiska Samarbetsrådet), BSL (Baltic Sea Lions), Alert (katastrofiapu), 

pakolaisapu – Ilkka Siissalo 

Kotimaiset projektit 
1. ARS (Arne Ritari -säätiö) – Outi Syvänperä 

2. Joulukortit ja nuorisoarvat – Kaija Luomanperä 

3. VOM (Vastuu on meidän) – Kristiina Jäntti 

4. Nenäpäivä – Reijo Stedt 

Tukipalvelut 
1. Piirisihteeri – Jukka Uusitalo 

2. Rahastonhoitaja – Tarja Nyman 

3. Kokous- ja aktiviteettivastaava – Tarja Valvisto 

4. PDG-toimikunta – Sanna Mustonen 

Alue- ja lohkopuheenjohtajat 
1. Alue (Helsinki): 4 lohkoa 

2. Alue (Espoo ja Kauniainen): 3 lohkoa 

3. Alue (Länsi-Uusimaa): 3 lohkoa 

Alue 1 RC Heikki Hartikainen  

Lohko 1 ZC Matti Koskinen  

Helsinki/Cosmopolitan, Helsinki/Helsingfors, Helsinki/Meilahti, Helsinki/Pikku-Huopalahti 
Helsinki/Timantit ja Helsinki/Töölö  

Lohko 2 ZC  Jorma Nummenpää 

Helsinki/Lauttasaari, Helsinki/Maininki, Helsinki/Ruoholahti ja Helsinki/Torni 

Lohko 3 ZC Timo Mattila 

Helsinki/Hietalahti, Helsinki/Huopalahti, Helsinki/Lehtisaari, Helsinki/Munkkiniemi, 
Helsinki/Munkkivuori ja Helsinki/Sata  



Lohko 4 ZC Pekka Höök 

Helsinki/Blue&White, Helsinki/Konala, Helsinki/Pajamäki, Helsinki/Pitäjättäret (lopetti 
toiminnan kauden päättyessä) ja Helsinki/Stamina (UUSI KLUBI) 

Alue 2 RC Martti Miettinen (menehtyi kauden aikana)  

Lohko 1 ZC Eveliina Ala-Kulju  

Espoo (lopetti toiminnan kauden päättyessä), Espoo/City, Espoo/Keskus ja Tapiola  

Lohko 2 ZC(ei puheenjohtajaa)  

Espoo/Leppävaara-Alberga, Espoo/Pohjoinen - Esbo/Nord, Espoo/Suvituuli ja Grankulla-
Kauniainen  

Lohko 3 ZC Pekka Virtanen 

 Espoo/Aurorat, Espoo/Kivenlahti, Espoo/Laakson liljat, Espoo/Matinkylä ja Espoo/Olari  

Alue 3 RC (Mikael Forsman erosi kauden aikana)  

Lohko 1 ZC Minna Sneck 

Kirkkonummi-Kyrkslätt,  Kirkkonummi-Kyrkslätt/Nice, Kirkkonummi/Veikkola, 
Kyrkslätt/Nord, Sjundeå-Siuntio ja Siuntio-Sjundeå/Charlotat  

Lohko 2 ZC Antti Leppilahti  

Karjalohja-Sammatti, Lohja/Harju ja Nummi  

Lohko 3 ZC Taisto Sarkola  

Ekenäs, Hanko-Hangö, Ingå, Karis-Karjaa ja Tenala-Bromarf  

TYÖVALIOKUNNAN KOKOONPANO  

Työvaliokuntaan kuuluivat DG, 1.VDG, 2.VDG, IPDG, CS, CT ja GAT-tiimi ts. koulutus- , 
jäsen- ja palvelujohtajat sekä LCIF-koordinaattori. Tapaamisia oli kauden aikana 
useampaan otteeseen DG-tiimin ja GAT-tiimin välillä, yleensä ilman piirisihteeriä ja 
rahastonhoitajaa. Asioita hoidettiin paljon puhelimitse, sähköpostitse ja Whatsappissa.  

PIIRIHALLITUKSEN KOKOUKSET  

Piha 1, 21.8.2019 Ravintola Knipan, Tammisaari 
Piha 2, 16.11.2019 M/S Tallinkin laivoilla Megastar ja Star risteily Tallinnaan  
Piha 3, 23.1.2020, Ravintola Gasthaus, Lohja 
Piha 4, 31.3.2020 Etäkokous 



Kaikki piirihallituksen kokoukset olivat laillisia ja päätösvaltaisia. Päätökset tehtiin 
yksimielisinä. Raportteja toimitettiin piirihallituksen kokouksia edeltäen kiitettävästi, vain 
yksittäiset toimikuntapuheenjohtajat tai lohkopuheenjohtajat jättivät raportit toimittamatta. 
Määräpäivään mennessä toimitetut raportit liitettiin PiHa-slide-koosteeseen. Koosteen 
käyttö sujuvoitti merkittävästi kokousten kulkua ja aikataulussa pysymistä. Raporttien 
esittelystä pyrittiin siirtymään toimintaan liittyvien avointen kysymysten käsittelyyn. 

KUVERNÖÖRITIIMI  

DG Kristiina Jäntti, 1.VDG Susanna Jokiperä, 2.VDG Mika Pirttivaara ja IPDG Sanna 
Mustonen muodostivat piirikuvernööritiimin, joka toimi kaudella hyvässä yhteistyössä, 
avoimesti ja joustavasti. Välillä tavattiin kasvotusten, välillä soitettiin puheluita. Sähköiset 
viestimet olivat aktiivisessa käytössä varsinkin loppukaudesta. Konsultaatiokynnys oli 
matala ja asioita oli helppo hoitaa yhdessä.  

Piirikuvernööri toimi yhdyshenkilönä Lions-liittoon, toisiin piireihin ja LCI:iin päin. GMT ja 
IPDG osallistuivat B- ja N-piirin Diabetes-kävelytyöryhmään. 1.VDG valmentautui 
tehtäviensä ohessa tulevaan kauteensa. 2.VDG antoi suuren panoksen Leijonien puhtaan 
veden puolesta -hankkeeseen. 

PIIRIKUVERNÖÖRIT (DG, 1.VDG ja 2.VDG) 
Kauden 2019-20 aikana piirikuvernöörit vierailivat kaikissa piirin klubeissa. Vierailut 
tapahtuivat klubien kuukausikokouksiin ja niistä raportoitiin kuukausittain päämajaan. 
Muutama kevätkauden vierailu tapahtui etäyhteyksien kautta. Vierailusuunnitelma oli 
nähtävissä Jellona-infon sivuilla.  

Klubivierailuilla haluttiin kuulla klubien kuulumisia, niin huolia kuin onnistumisia ja 
erityisesti vastata jäsenten mielessä pyöriviin kysymyksiin. Esiin nostettiin kauden 
kampanjat ”Kampanja 100” ja ”Haku päällä”. Palvelutyön osalta korostettiin piirin klubien 
yhteistä aktiviteettia Auta lasta, auta perhettä. LCIF:n varainkeruu kampanjaa tuotiin myös 
esille. Samoin ympäristöteemat ja Leijonat puhtaan veden puolesta -hanke oli esillä. 

Piirikuvernöörin kirjeet julkaistiin kerran kuussa ennalta julkaistun aikataulun mukaan 
Jellona-infossa ja jäsenjakeluna lähetettynä sähköpostilinkkinä. Sisällössä nostettiin esiin 
vuosikellon mukaisia asioita, eri aktiviteetteja ja valmennuksia.  

Piirikuvernööri Kristiina Jäntti, IPDG Sanna Mustonen,1.VDG Susanna Jokiperä ja 2.VDG 
Mika Pirttivaara osallistuivat Europa Forumiin Tallinnassa Virossa 4.-6.10.2019 ja IPDG 
Sanna Mustonen oli myös mukana NSR-tapaamisessa Kööpenhaminassa Tanskassa 17.-
19.1.2020. Sanna oli kokouksessa NSR-tulevaisuustyöryhmän edustajana. 

ALUEET JA LOHKOT  

I ALUE RC Heikki Hartikainen/(loppuraportti) 
Alueella toteutui syyskaudella ainakin 2 Auta lasta, auta perhettä -tapahtumaa useamman 
klubin yhteisenä toteutuksena. Kevään aluefoorumi jäi toteutumatta koronan vuoksi. 
Samoin toukokuun alkuun suunnitellut rantojen siivoustalkoot siirtyivät syksylle 2020. 
Leijonat tekivät tässä yhteistyötä Helsingin kaupungin (https://satakolkyt.fi/) ja partiolaisten 
kanssa. 1. alueelle perustettiin uusi klubi LC Helsinki/Stamina ja yksi klubi LC 

https://satakolkyt.fi/


Helsinki/Pitäjättäret lopetti toimintansa kauden loppussa. Alueella on ideoita uusiksi 
klubeiksi mm. ”Jätkäsaaren valloitusta” ja ”Pitäjänmäen piristystä”. 

I ALUE 1 LOHKO ZC Matti Koskinen/ (loppuraportti) 
ZC:n klubivierailuista toteutui vain yksi, LC Helsinki/Timantit. Auta lasta, auta perhettä -
tapahtumia toteutettiin, mutta suurin osa siirtyi seuraavaan syksyyn koronan vuoksi. 
Rantojen siivoustapahtuma siirtyi myös syksyyn. Yhteydenpito klubeihin tapahtui 
loppukeväästä sähköpostin välityksellä. Kuluneen kauden kokemukset on 
hyödynnettävissä seuraavalla kaudella. 

I ALUE 2 LOHKO ZC Jorma Nummenpää/ (ei loppuraporttia) 

I ALUE 3 LOHKO ZC Timo Mattila/(loppuraportti) 
Munkkiniemen klubi järjesti perinteisen Ystävänpäivä tapahtuman, mikä on heidän 
vuosittainen pääaktiviteettinsa. 4 klubia osallistui seurakunnan avustusprojekteihin 
viikoittain. Koronarajoitukset vaikuttivat loppukeväästä klubien toimintaan merkittävästi. 1. 
alueen yhteistyö lohkojen välillä oli toimivaa. 

I ALUE 4 LOHKO ZC Pekka Höök/ (ei loppuraporttia) 
Tilanne lohkossa parani, kun Helsinkiin 1. alueelle perustettu uusi klubi LC 
Helsinki/Stamina (20 jäsentä) tuli tähän lohkoon. Uutta klubia lukuun ottamatta muut klubit 
ovat pieniä. Yhteistoiminnassa on järjestetty Auta lasta, auta perhettä tapahtuma. LC 
Helsinki/Pitäjättäret lakkautti toiminnan kauden päättyessä. 

II ALUE RC Martti Miettinen/ (ei loppuraporttia) 
Martti Miettunen menehtyi huhtikuussa 2020. 

II ALUE 1 LOHKO ZC Eveliina Ala-Kulju/ (loppuraportti) 
Kauden alussa lohkossa oli 4 klubia ja jäsenmäärä oli 89. LC Espoo päätti kauden lopussa 
toimintansa. Lohkoon jäi 3 klubia. ZC vieraili keväällä kaikissa klubeissa. Klubien toiminta 
oli aktiivista aina kevääseen saakka, kunnes koronarajoitukset tulivat voimaan. LC 
Espoo/City järjesti syksyllä yhdessä LC Espoo/Aurorat kanssa Auta lasta, auta perhettä -
tapahtuman. 3 lohkon klubia  järjesti perinteisen Tapiolan Talvirieha -tapahtuman 
onnistuneesti helmikuussa. LC Tapiola sai järjestämisluvan kansalliselle vuosikokoukselle 
vuodelle 2023. Mukana järjestelyissä on myös LC Espoo/City ja LC Espoo/Keskus. LC 
Espoo/City on myös järjestämässä yhdessä LC Helsinki/Finlandian ja LC 
Helsinki/Timanttien kanssa NSR-kokousta tammikuulle 2021. 

II ALUE 2 LOHKO ZC/ (ei loppuraporttia)  

II ALUE 3 LOHKO ZC Pekka Virtanen/ (loppuraportti) 
Klubivierailuista kaudella toteutui vain yksi, muut peruuntuivat koronan vuoksi. 
Jäsenhankintaan liittyvä markkinointitilaisuus oli tarkoitus toteuttaa 14.4.2020, mutta 
tilaisuus peruuntui koronarajoitusten vuoksi. Syyskaudella valmisteltiin yhteistyötä  
Leijonien ja Rotarien välillä. Yhteistyön tavoitteena on istuttaa 100 milj. puuntainta 
Afrikkaan. Yhteistyön kehittelyä jatkettiin piirin helmikuun aktiviteettipajassa. Jatkoideointia 
oli tarkoitus tehdä vielä 14.3.2020 Klubihyvinvointipäivässä Majvikissä. Tuo päivä kuitenkin 
peruuntui koronarajoitusten vuoksi. Yhteistyötä ja ideointia puuprojektin osalta jatketaan 
seuraavalla kaudella. 



III ALUE RC/ (ei loppuraporttia)  

III ALUE 1 LOHKO ZC Minna Sneck/ (loppuraportti) 
Lohkon puheenjohtaja ja klubien presidentit tapasivat kerran sekä syys- että 
kevätkaudella. Syyskauden klubien yhteinen tapahtuma Kirkkonummi-Siuntio alueella oli 
Auta lasta, auta perhettä -tapahtuma. Keväälle suunniteltiin yhteistä osallistumista Siuntion 
siivouspäivään, mutta se peruutettiin koronan vuoksi. Myös Veikkolaan ja Kirkkonummelle 
oli suunniteltu siivoustalkoita. Ne todennäköisesti toteutuvat joko kesällä tai vasta syksyllä. 
Jäsenhankintaan on tarvetta kiinnittää huomiota koko ajan. Yhtä klubia lukuun ottamatta 
klubivierailut toteutuvat kauden aikana. 

III ALUE 2 LOHKO ZC Antti Leppilahti/ (ei loppuraporttia) 
ZC:ltä tuli piirihallituksen kokouksiin kattava raportointi.  ZC organisoi aktiivisesti 
tammikuussa 3. alueella pidetyn Lions-infon. 17.3 2020 pidettäväksi suunniteltu 
lohkotapaaminen peruuntui. Kevään aktiviteetit liittyivät koronan aiheuttamaan 
avustustyöhön. Korona-aikana klubiyhteyden ylläpitäminen oli erittäin tärkeää. 

III ALUE 3 LOHKO ZC Taisto Sarkola/ (ei loppuraporttia) 
Lohkopuheenjohtajan järjestämässä klubien tapaamisissa 21.10.2019 on käsitelty klubien 
toimintasuunnitelmia, jäsentilannetta ja piirin toimintasuunnitelmaa sekä yleisiä 
kampanjoita. Kevään klubien tapaaminen 20.4.2020 peruuntui. Lohkon yhteinen 
pääaktiviteetti DUV-Dansen ei 2.6. 2020 toteutunut koronan takia. ZC:n klubivierailut 
toteutuivat muihin klubeihin paitsi Karjaan klubiin. Klubit ovat aktiivisesti tekemisissä 
toistensa kanssa. Klubien ikä- ja taustarakenne on monipuolinen. Sovittu 
lohkopuheenjohtajuudesta 2v kerralla, kierto toimiva jo entuudestaan. 
Lohkopuheenjohtajuus siirtyy ensi kaudella LC Tenhola-Bromarfille. 

TOIMIKUNNAT  

JÄSENTOIMIKUNTA, GMT HANNU SAARNILEHTO/ (loppuraportti).  
Kaudella 2019-20 alussa piirin jäsenmäärä oli 1008 ja klubeja oli 48. Kauden päättyessä 
olimme maan pienin piiri 948 jäsenellä, klubeja oli 46. Jäsenkato kaudella oli -60. 
Jäsenkehityksen kannalta tulos oli huono. 

Piirikuvernöörin tavoitteena oli 40 uutta jäsentä, toteutui 31 (72%), 1 uusi klubi, toteutui 1 
(100%), perustajajäseniä 20, toteutui 20 (100%), naisten osuus klubien jäsenistä 23%, 
toteutui 22,7%, säilyttämistavoite -50, toteutui -111, nettokasvu 10, toteutui -60.  

Kaudella 2019-20 perustettiin yksi uusi klubi LC Helsinki/Stamina, joka on liikuntaan 
keskittynyt teemaklubi. Klubin perustamispäivä oli 10.12.2019 ja se on seitsemään 
vuoteen ensimmäinen täysin uusi klubi. GMT on uuden klubin opasleijona ja raportoi sen 
kehittymisestä päämajaan. LC Helsinki/Pitäjättäret ja LC Espoo lopettivat toimintansa 
kauden lopussa.  

GMT-koulutus integroitiin täällä kaudella muuhun koulutukseen ja toteutettiin pääasiassa 
monen aiheen tilaisuuksina (4 aktiviteettipajaa). GMT osallistui koulutuksiin ja ryhmätöiden 
suunnitteluun. Lohjalla pidettiin jäsentilaisuus, jossa valmisteltiin uuden klubin 
perustamista alueelle. Opasleijona -koulutus järjestettiin 4.2.2020. 



Auta lasta, auta perhettä aktiviteetista tehty tarina tuotti GAT-tiimille ja siten myös piirille 
500 dollaria. 

Kauden aikana jäsenhankintaan on kehitetty useita uusia ideoita siitä, miten 
liitännäisklubirakennetta voitaisiin käyttää. Klubi voisi perustaa  esim. ”junnujaoksen”, 
nais/mies -jaoksen, teemaryhmän liitännäisklubina. Klubien mahdollisuus lisätä 
jäsenmäärää eri tavoin on erittäin tärkeä. Erityisesti painoa tulisi pistää siihen, että klubit 
ovat paikallisesti mukana mahdollisimman monissa yleisötapahtumissa. Ne voivat olla 
klubin, piirin tai liiton järjestämiä näkyvyyttä lisääviä tapahtumia. 

KOULUTUSTOIMIKUNTA, GLT SANNA MUSTONEN/ (loppuraportti) 
Kaudella 2019-20 järjestettiin 20 erillistä valmennustilaisuutta, joissa oli mukana yhteensä 
315 osallistujaa 41 klubista. Kasvua edelliseen kauteen oli n.  30%.  Edelleen piiristä 
löytyy muutamia klubeja, jotka eivät osallistuneet yhteenkään valmennustilaisuuteen. 
Opaslion-valmennuksen suoritti 4 leijonaa:  Sanna Mustonen, Minna Sneck, Hannu 
Saarnilehto ja Pekka Virtanen.  

Piirisihteeri osallistui liiton piirisihteerikoulutukseen 26.5.2020. GLT-johtaja osallistui 6.-
9.12.2019 LCIP-valmennukseen Lontoossa ja sai kouluttajasertifioinnin. 

PALVELUTOIMIKUNTA, KAIJA LUOMANPERÄ/ (ei loppuraporttia) 
Palvelualueet: 
Nälkä: Auta lasta, auta perhettä -aktiviteetti oli piirin yhteinen. Tavoite oli, että kaikissa 
lohkoissa järjestetään vähintään yksi tapahtuma eli koko piirin alueella vähintään 10 
tapahtumaa. Piirin alueella tavoite saavutettiin toteuttamalla helmikuun loppuun mennessä 
11 tapahtumaa. Aiheesta järjestettiin myös aktiviteettipaja, jossa tuotettiin klubien käyttöön 
tapahtumarunko ohjeistuksineen. Saimme päämajasta 500 USD palkintorahan tästä 
palvelusta. 

Huhtikuussa 2020 organisoitiin yhdessä Helsingin kaupungin ja Helsingin 
seurakuntayhtymän toimesta ruokakassien jakeluapu vanhuksille. B- ja N-piirin leijonat 
kutsuttiin jakelutyöhön avuksi. Aktiviteetin aikana em. toimijat tekivät seuraavaa: soittivat 
yli 75-vuotiaille 67 845 puhelua, jakelivat maalis-huhtikuussa 9 000 ruokakassia viikossa 
kontista, jakelivat touko-heinäkuussa 6 200 ruokakassia viikossa kontista, kaupoista 
toimitettiin 3 662 ruokakassia suoraan koteihin, ilmaisia ruokakasseja toimitettiin 
ikäihmisille 2535 suoraan koteihin ja lääkeapua apteekista järjestettiin 342 kertaa. 
 

Näkö: Ei raportoitavaa. 
Diabetes: Kv. nuorten diabetesleiri järjestettiin ensimmäistä kertaa heinäkuussa 2019. 
Asiasta on kerrottu lisää Nuorisovaihdon kohdalla. Diabetes-kävely jouduttiin valitettavasti 
siirtämään koronapandemian vuoksi syksylle 2020.  
Lasten syöpä: Syksyn PDG tapaamisen yhteydessä saimme Sylva ry:ltä vinkkejä, miten 
voisimme tukea syöpää sairastavien lapsia, nuoria ja heidän perheitään. Kevään 
Klubihyvinvointipäivässä oli tarkoitus askarrella rannekkeita, joita myymällä saadaan tuloja 
syöpänuorten ja heidän perheidensä tukemiseen. Koronan vuoksi tätä ei pystytty 
toteuttamaan. 

Lions-liiton tasolla käynnistyi kauden aikana yhteistyö Lastenklinikoiden Kummit ryn 
kanssa. Keväälle 2020 oli suunniteltu 5 yhteiskonserttia eri puolille Suomea. B- ja N-piirien 



yhteiskonsertti oli tarkoitus toteuttaa 27.3. 2020. Koronan vuoksi konsertit jouduttiin 
siirtämään myöhempään ajankohtaan. 

YMPÄRISTÖ, TIITUS TUOHIKORPI/ (ei loppuraporttia) 
8.2.2020 Tapiolan talviriehassa oli Leijonat puhtaiden vesien tapahtumapiste.   

LCIF, KIMMO MARKKANEN/ (loppuraportti) 
LCIF:n kolmevuotinen haaste ”Campaign 100” jatkui toista vuotta: LCIF Empowering 
Service” – ”Kampanja 100: Palveluvoimaa”. Tavoitteena on parantaa palvelun 
vaikuttavuutta, palvella yli 200 miljoonaa ihmistä sekä kerätä varoja 30.6.2021 mennessä 
300 miljoonaa USD.  

Koronapandemia hidasti kaikkea toimintaa niin, että kampanjan maailmanlaajuinen tulos 
oli kauden lopussa 157 miljoonaa USD. Suomen tulos oli reilut puoli miljoonaa, josta 
kaudella kertyi 237 000 USD. Jäsenkohtainen tulos oli valtakunnallisesti 26,8 USD. 
Kampanjan paras piiri on tähän mennessä ollut B-piiri tuloksella 47,13 USD/jäsen. 

Noin puolet piirin klubeista osallistui kampanjaan kauden 2019-20 aikana (tavoitteena oli, 
että kaikki klubit ovat mukana, vaikka pienelläkin panoksella).  Kumulatiivinen keräystulos  
piirissämme vuodesta 2017 alkaen on n. $45 000. LC Kirkkonummi-Kyrkslätt on sitoutunut 
lahjoittamaan $500/jäsen kampanjan aikana ja samalla sitoutunut malliklubiksi.  

NUORISOVAIHTO, TEEMU LAITINEN/ (loppuraportti) 
Edellisellä kaudella aloitetun valmistelun pohjalta toteutettiin heinäkuussa 2019 nuorten 
kv. diabetesleiri. Leiri onnistui aivan loistavasti. Toteutuksessa oli mukana lähinnä leijonia 
B-piirin klubeista. PDG Hannu Saarnilehto, 1.VDG Susanna Jokiperä ja IPDG Sanna 
Mustonen hakivat päämajasta diabetesapurahaa, jota myönnettiinkin $17 180. Lisäksi 
saimme 5000€ Punainen sulka -apurahaa ja yksittäisiä klubilahjoituksia. Leirin 
toteutuksesta ja rahankäytöstä toimitettiin päämajalle loppuraportti. 

Piirin nuorisovaihdon osalta kausi alkoi vetovastuun vaihdolla, kun Sami Mantere jättäytyi 
tehtävästä pois. Nuorisovaihdon maakiintiöt päätettiin Eurooppa Foorumissa Tallinnassa. 
B-piiristä haki nuorisovaihtoon viisi nuorta, joille järjestettiin kohdemaat tammikuussa 
nuorisovaihtojohtajien palaverissa. B-piirin nuorisovaihtojohtaja toimi Japanin ja Taiwanin 
kohdemaakoordinaattorina ja vastasi kahdeksan nuoren hakemuksista. 

Koronapandemian vuoksi nuorisovaihtoa kesällä 2020 ei pystytty toteuttamaan Suomesta 
lähtevien eikä Suomeen saapuvien nuorten osalta. Valituille lähtijöille annettiin 
mahdollisuus osallistua kesän 2021 nuorisovaihtoon. Myös kesälle 2021 B-piirin vastuulle 
kaavailtu leiri siirtyy vuodella eteenpäin vuoteen 2022. Leirijärjestelyt aloitetaan syksyllä 
2020. 

LEO-TOIMIKUNTA, SAKARI HEINONEN/ (loppuraportti) 
Jo pitkään toimineen leoklubi Espoo/Downtownin lisäksi piirissä on toinen leoklubi 
Kirkkonummi- Kyrkslätt/Wise. Jäseniä on yhteensä 13. BND-piirissä toimii aktiivisesti kuusi 
leoklubia. Puheenjohtaja oli mukana Leo BND-piirin verkkovuosikokouksessa 30.3.2020. 
Uusi Leojen piiripresidentti on Sanna Nenonen.  Uusia leoklubi-ideoita syntyi tulevaa 
kautta varten esim. leoklubit Espoo/City ja Tapiola. Leojen roskienkeräystempaus siirtyi 
syksylle. Siihen on tarkoitus koota leoja ja uusia jäsenkandidaatteja.   



RAUHANJULISTE, MINNA SNECK/ (loppuraportti) 
Kauden 2019-20 rauhanjulistekilpailun teemana oli ”Rauhan matka”. Seitsemän klubia 
toimitti työn piiritason kilpailuun. Voittajaksi valittiin Harald Murron piirustus Pitäjänmäen 
peruskoulusta. Maaliskuussa 2020 järjestettiin rauhanjulistetöiden näyttely Espoon 
kulttuurikeskuksen Nuottiparvella. Näyttelystä oli juttu Kirkkonummen Sanomissa, 
Länsiväylässä sekä Jellonainfossa. 

LIONSQUEST JA VOM, KRISTIINA JÄNTTI 
B-piirissä järjestettiin kaksi Lions Quest -peruskurssia, joissa molemmissa oli lähes 20 
osallistujaa. Opettajien lisäksi kaikki pedagogiset tukihenkilöt saattoivat osallistua. 
Osallistujia Quest-koulutuksiin oli koko maassa vähemmän kuin edellisenä vuonna, koska 
loppukevään koulutukset jouduttiin koronan vuoksi peruuttamaan. PuSu- varoin 
kustannettiin liikuntaseuravalmennuksia, joista saatiin loistavaa palautetta. Quest oli esillä 
Educa-messuilla tammikuussa.  

JOULUKORTIT JA NUORISOARVAT, KAIJA LUOMANPERÄ/ (ei loppuraporttia) 
Hyvän mielen Lions-joulukortteja tilasi piirissä 28/48 klubia (58%), koko Suomessa 52% 
klubeista osallistui. Korttien kappalemäärä oli suurempi kuin edellisenä kautena. Hyvän 
onnen Lions- arpojen palautusprosentti piirissä oli 45,2%, kun koko maassa 46,8%.  

AR-SÄÄTIÖ, OUTI SYVÄNPERÄ/ (loppuraportti) 
Kauden ARS-toimikunnan muodostivat pj Outi Syvänperä, 1.VDG Susanna Jokiperä, 
IPDG Sanna Mustonen, lion-ritari Silja Salokas ja RC Heikki Hartikainen. Arne Ritari 
säätiön toimintaa tehtiin tunnetuksi mm.  kauden avajaisten yhteisellä ständillä  N-piirin 
kanssa, helmikuun aktiviteettipajassa, DG-tiimin klubivierailuilla, Jellona.infon sivuilla sekä 
DG- kirjeessä. Huhtikuulle 2020 suunniteltu ARS-info yhdessä N-piirin kanssa jouduttiin 
peruuttamaan koronan vuoksi. Adresseja laskutettiin piirissä yhteensä 180 kpl (tavoite 250 
kpl). Apuraha-anomuksia on tehty yksi, josta päätös tulee vasta seuraavalla kaudella. 
Ritari -nimityksiä anottiin ja saatiin 2 kpl. Toimikuntatukea maksettiin B-piirille 480 €. 
Seuraavalla Kaudella ARS-toimikunnan vastuuhenkilö on Reijo Stedt. 

VERMO-TOIMIKUNTA, OUTI SYVÄNPERÄ/ (loppuraportti) 
Lähes 30v ajan B- ja N-piirien yhteisenä avustuskohteena on ollut lasten ja nuorten 
vammaisratsastuksen tukeminen. Vastuuhenkilöinä piiristämme ovat olleet 
tilinkäyttövaltuutetut Mikko Mäntynen ja Kaarina Rehell sekä avustuspäätöksiä 
valmistelevassa toimikunnassa Mikko Mäntynen ja Outi Syvänperä.  

Aktiivisesti toiminnassa on ollut mukana 6-8 edustajaa B- ja N-piirin klubeista. Syksyllä 
2019 avustettiin ratsastus- ja poniajeluaamupäivää Marjatta-koulun pihapiirissä. Lion-
lehdessä 6/19 oli kuva ja juttu tapahtumasta. Kevään tapahtumapäivä 20.5.2020 jouduttiin 
peruuttamaan koronan vuoksi. Samoin peruuntui alkukevääksi suunniteltu lasten 
pararatsastuskurssi, joka oli tarkoitus toteuttaa Vermon Ratsastuskoulun kanssa. 
Yksittäisiä avustuksia on pystytty jakamaan aiemmin kerättyjen varojen turvin. 

NENÄPÄIVÄ, REIJO STEDT/ (ei loppuraporttia) 
Koko Suomen leijonien keräystulos oli kaudella n. 21 000€, josta B-piiri keräsi n. 16 000€. 
Erityisesti kunnostuivat Matinkylä 6500€, Olari 2500€ ja uutena klubina Stamina 2050€.  

KOKOUS- JA AKTIVITEETTI, TARJA VALVISTO/ (loppuraportti) 
Toimikunta yhdessä DG:n, GLT-johtajan ja muiden tapahtumavastuullisten kanssa 



suunnitteli ja hoiti piirin kokous- ja valmennustilaisuuksien käytännön järjestelyt, kuten 
tilojen hankinnan, opasteet, lions-rekvisiitan, kokous- ja opetusvälineet. 
Useita kokouksia, juhlia ja muita tilaisuuksia loppukeväältä jouduttiin peruuttamaan. 
Toimikunnan perinteinen Lähimmäisen päivän aktiviteetti  9.5.2020 Korkeasaaren 
eläintarhassa peruuntui koronapandemian vuoksi.  

VIESTINTÄTIIMI 
WEBMASTER/PIIRIN TIETOTEKNIIKKAJOHTAJA AKI NAUKKARINEN/ (loppuraportti) 
Kausi 2019-20 alkoi uuden piirihallituksen tietojen viemisellä jellona.infoon Piirihallituksen 
esittelysivuille. Muilta osin kausi on sisältänyt Webmasterin perustyöt eli sivustojen 
ylläpidon asentamalla WordPress yms. päivityksiä ja lisäämällä joitakin uusia sivuja ja 
muita elementtejä sivustolle, uutisten lisäämisiä mm. Piirikuvernöörin kirjeet ja 
toimintosivujen ylläpitoa toimikuntapuheenjohtajilta saaduilla aineistoilla. Facebook-
sivusyöte työkalu lakkasi toimimasta marraskuussa 2019, mikä oli iso takaisku. 
Piirihallituksen jäsenten esittelyt eivät vieläkään ole kattavat – työ jatkuu. Tätä varten 
webmaster kirjoitti uusia ohjeita piirihallituksen jäsenille. Toiminta-osio– kaipaa edelleen 
lisää sisältöä. Piirihallituksen jäsenet eivät lähteneet tuottamaan materiaalia sivuille 
itsenäisesti. Tähän tarvitaan vielä lisäperehdytystä.  

TIEDOTTAJA MIISU KOSKELA (erosi kauden aikana)/ (ei loppuraporttia) 

RUOTSINKIELIVASTAAVA  KAJ-ERIK SELENIUS  
Lähes kaikki DG-kirjeet ja muutakin materiaalia käännettiin ruotsiksi.  

RAHASTONHOITAJA TARJA NYMAN 
Kaikki lähtevät maksut on maksettu ajallaan. Piirin tilille tulevat suoritukset on tarkastettu 
esim. osanottajalistoilta ja erääntyneitä maksuja on karhuttu.  

NSR, BSL, PAKOLAISAPU JA KARJALAN APU, ILKKA SIISSALO/ (ei loppuraporttia) 
Kansainvälisten asioiden osalta kauden suurin tapahtuma oli Tallinnassa toteutettu Lions 
Europa Forum. DC Ilkka Siissalo toteutti ja veti siellä Baltic Sea Lions –seminaarin ja 
osallistui Europa Forumin WaSH-työryhmän (Water, Sanitation and HRealth) sekä 
EuroAfrica-työryhmän kokouksiin. Nettiin toteutettiin uusi webbipalvelu 
lionswaterprojects.info, jonne on tarkoitus jatkossa koota linkkejä kaikkiin Euroopan 
vesiaiheisiin lions-aktiviteetteihin, joilla vain on webbisivut.  

Karjalan Avussa on ollut hiljaiseloa, koska keräystavaroiden toimittaminen Venäjälle on 
ollut lähes pysähdyksissä. Pakolaisavun Sanna Valtonen ei voinut tehdä juuri mitään.  
 
Sri Lankan lionsystävät on Suomen Lions-liiton toimikunta, jonka tehtävänä on erityisesti 
avustaa Sri Lankan Ratnapuraan rakennettua suomalaisten rahoittamaa silmäsairaalaa. 
Toimikunnan toimintaan osallistui kaksi B-piirin entistä kuvernööriä, Erkki Laine ja Ilkka 
Siissalo. Sri Lankan ystävien toimesta on kerätty käytettyjä silmälaseja. Silmälasien 
lähettämisessä on kuitenkin ollut hankaluuksia. Viimeiset silmälasit on saatu lähetetyksi 
eikä uusia keräyslaseja enää oteta Suomessa vastaan.  

PDG JA KUNNIA, PJ. SANNA MUSTONEN/ (loppuraportti) 
Syksyn PDG-tapaaminen järjestettiin Sylva Ry:n tiloissa 1.10.2019. Mukana oli 11 
osallistujaa. Tapaamisessa keskusteltiin mahdollisuudesta tukea syöpään sairastuvia 
lapsia, nuoria ja nuoria aikuisia perheineen. Uudessa lastensairaalassa peruuntuneen 



kevään tapaamisen sijaan pidettiin nettikokous 26.5.2020 8 osallistujan voimin. Dge 
Susanna Jokiperä esitteli toimintasuunnitelmaansa.  

Kunniatoimikunnalla ei raportoitavaa toimintaa.  

KLUBIEN MERKKIPÄIVÄT  

Perustamispäivä 10.12.2019 LC Helsinki/Stamina, DG osallistui Charter-juhlaan 
18.12.2019 
15 vuotta 16.6.2019 LC Kirkkonummi-Kyrkslätt/Nice, DG osallistui juhlaan 28.10.2019 
25 vuotta 29.4.2019 LC Espoo/Aurorat, DG osallistui juhlaan 11.10.2019 
35 vuotta 29.3.2020 LC Espoo/Matinkylä  
50 vuotta 9.1.2019 LC Helsinki/Lehtisaari, GMT Hannu Saarnilehto osallistui juhlaan 
5.10.2019 
50 vuotta 26.2.2019 LC Helsinki/Konala, DG osallistui juhlaan 24.9.2019 
55 vuotta 28.5.2020, LC Kirkkonummi-Kyrslätt 
60 vuotta 17.2.2020 LC Helsinki/Pajamäki 
65 vuotta 26.1.2020 LC Helsinki/Munkkiniemi 
65 vuotta 9.2.2020 LC Helsinki/Töölö 

KAUDEN AIKANA MYÖNNETYT HUOMIONOSOITUKSET JA ANSIOMERKIT  
 

Kaudella 2019-2020 palkitsemiskäytännöissä tapahtui muutoksia niin, että ansiomerkkien 
hakemisesta vastuuta siirrettiin enemmän klubeille ja piireille. Klubi- ja piiritason palkinnot 
sekä pitkään toimineen perustajajäsenen, jäsenen ja puolison merkit tilataan suoraan 
verkkokaupasta. Tähän raporttiin on koottu lähinnä kansainvälisiä ja piiritason 
palkitsemisia. 

PALKITUT KLUBIT  

Vuoden klubi (Leijona-patsas): LC Tenala-Bromarf 
Auta lasta, auta perhettä tapahtumissa parhaiten onnistunut klubi: (Hissipalkinto): LC 
Kirkkonummi-Kyrkslätt/Nice 
Kansainvälinen palkinto (Hopeinen malja): LC Kirkkonummi-Kyrkslätt 
Klubin erinomaisuus (kausi 2019-20),  LC Espoo/Laakson liljat ja LC Helsinki/Töölö 

HENKILÖPALKINNOT, KANSAINVÄLISET  

 International Leadership Award  

Susanna Jokiperä, LC Espoo/City  

Melvin Jones jäsenyys 

Hannu Saarnilehto, LC Helsinki/Töölö 
Jyrki Setälä, LC Tapiola   

International President ́s Certificate of Appreciation  



Kristiina Jäntti, LC Espoo/Aurorat 
Mika Mustonen, LC Kirkkonummi-Kyrkslätt 
Sanna Mustonen, LC Kirkkonummi-Kyrkslätt/Nice 
Mika Pirttivaara, LC Tapiola 
Hannu Saarnilehto, LC Helsinki/Töölö 
Tiitus Tuohikorpi, LC Helsinki/Cosmopolitan 

HENKILÖPALKINNOT, KOTIMAISET  

Suomen Lions-liiton ansiotähti  

Kimmo Markkanen, LC Kirkkonummi/Veikkola 
Sanna Mustonen, LC Kirkkonummi-Kyrkslätt/Nice 
Sanna Siissalo, LC Espoo/City 

I ruusukkeen ansiomitali  

Heikki Hartikainen, LC Helsinki/Stamina 
Päivi Lindroos, LC Espoo/Laakson liljat 
Minna Sneck, LC Siuntio-Sjundeå/Charlotat 

Piirikuvernöörin tunnustuspalkinto (G171)  

Mira Haahti, LC Hanko-Hangö 
Aki Naukkarinen, LC Espoo/City 
Outi Syvänperä, LC Espoo/Laakson liljat 
Pekka Virtanen, LC Espoo/Olari 

Piirikuvernöörin ansiotähti (G22)  

Eveliina Ala-Kulju, LC Espoo/City 
Sakari Heinonen, LC Espoo/City 
Teemu Laitinen, LC Helsinki/Timantit 
Tarja Nyman, LC Kirkkonummi-Kyrslätt/NICE 
Joel Stockmakare, Leo Club Vantaa 
Jukka Uusitalo, LC Kirkkonummi-Kyrkslätt 
Tarja Valvisto, LC Kirkkonummi-Kyrslätt/NICE 

Alueen puheenjohtajan palkinnon M1RC 

Martti Miettunen, LC Espoo/Keskus 

Lohkon puheenjohtajan palkinto M1ZC  

Pekka Höök, LC Helsinki/Konala 
Matti Koskinen, LC Helsinki/Pikku-Huopalahti 
Antti Leppilahti, LC Lohja/Harju 
Taisto Sarkola, LC Ingå 



Piirin toimikunnan puheenjohtajan palkinto M1DC  
Ilkka Siissalo, LC Espoo/City 
Reijo Stedt, LC Espoo/Matinkylä  
Tiitus Tuohikorpi, LC Helsinki/Cosmopolitan  

100% Klubipresidentin ansiomerkki (kaudelta 2019-20)  

Esa Eklund, LC Helsinki/Sata 
Heikki Hartikainen, LC Helsinki/Stamina 
Leena Lehmussaari, LC Helsinki/Pikku-Huopalahti 
Päivi Lindroos, LC Espoo/Laakson liljat 
Rune Nyström, LC Siuntio-Sjundeå 

Piirikuvernööri jakoi Auta lasta, auta perhettä tapahtuman järjestämisestä 
lohkopuheenjohtajille ja muutamille klubeille Milano-viirejä. Viirejä saivat Eveliina Ala-Kulju, 
LC Espoo/City, Pekka Höök, LC Helsinki/Kontula, Matti Koskinen, LC Helsinki/Pikku-
Huopalahti, Jorma Nummenpää, LC Helsinki/Torni, Minna Sneck, LC Siuntio-
Sjundeå/Charlotat,  Pekka Virtanen, LC Espoo/Olari sekä klubit LC Espoo/Aurorat ja LC 
Espoo/Pohjoinen-Esbo/Nord. 

Kiitän sydämestäni kaikkia teitä, jotka teitte kuluneesta kaudesta niin toimivan, 
onnistuneen ja mieleenpainuvan. Kohtasin jatkuvasti iloisia ja innokkaita leijonia, jotka 
auttoivat lähimmäistään, klubilaistaan ja meitä piirihallituksen jäseniä. Kun tarvitsin apua, 
sain aina tukenne. Hyvällä suunnittelulla ja yhteistyössä asiat hoituivat juuri niin kuin niiden 
pitikin. Olen valtavan ylpeä saatuani johtaa piirimme klubeja tämän kauden verran ja 
päästyäni vierailemaan klubi-illoissanne ja tapahtumissanne. Me palvelemme ja meillä on 
monta tapaa tehdä hyvää yhdessä!  

 

Espoossa 22.1.2021  

Kristiina Jäntti DG 2019-2020  

 


